
Besvarelse af spørgsmål nr. 198 (alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 15. december 2005

Spørgsmål 198:
”Vil ministeren oplyse, om det er rigtigt forstået, at der jf. bekendtgørelsens 
§ 12, stk. 1, skal foretages en vurdering af bestrålingen på arbejdspladsen, 
hvis der er mulighed for, at den pågældende arbejdsaktivitet kan overstige 
en stråledosis på 1 milliSievert pr. år – med mindre den pågældende ar-
bejdstager vil kunne modtage mere end 6 milliSievert, i hvilket tilfælde ved-
kommende er omfattet af en dosisovervågning?”

Svar:
Jeg har til brug for min besvarelse indhentet en udtalelse fra Sundhedssty-
relsen, Statens Institut for Strålehygiejne, der har oplyst følgende: 

”Som det fremgår af besvarelsen af spørgsmål nr. 197, kan Sundhedssty-
relsen fastsætte regler for personer, der udsættes for stråling fra naturlige 
strålekilder. På nuværende tidspunkt er der i samarbejde med Statens Luft-
fartsvæsen indført regler om kontrol med flybesætningers udsættelse for 
kosmisk stråling. Reglerne foreskriver bl.a., at luftfartsselskaberne efter 
hvert kalenderår skal estimere stråledosis til hvert enkelt besætningsmed-
lem i det foregående år ved hjælp af passende computerprogrammer efter 
nærmere angivne retningslinier.”

Jeg kan henholde mig hertil.
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